

Disclaimer: This basic service may have been resubmitted for the same or another stage (Initialisation, Integration, Roll-out) after this abstract was documented. Please check the site <https://base4nfdi.de/projects/all-submissions> for more information.

Abstract RDMTraining4NFDI (Integration Phase)

Submission Round 9 - 07/2025

Status: Rejected

Name of proposed Basic Service

Competence Training for Research Data Management

Acronym of the proposed Basic Service

RDMTraining4NFDI

Lead institution

ZB MED - Information Centre for Life Sciences, Gleueler Straße 60, 50931 Cologne

Supported by Section Training and Education

Summary of the proposal in English and German

RDMTraining4NFDI aims to provide consortia with support for developing tailored training programmes in the field of RDM. During the Integration Phase, we will provide multipliers from the NFDI with access to the NRW certificate course³; pilot tailored training formats; provide consultancy services on training skills and methodologies; provide FAIR-compliant templates for scalable training materials; expand existing RDM terminologies with explanations of terms related to the creation of training materials; establish an RDM credential framework; and build a service for the exchange of trainers between consortia, supported by a technical infrastructure.

RDMTraining4NFDI unterstützt Konsortien bei der Entwicklung bedarfsorientierter FDM-Schulungsangebote. In der Integrationsphase wird er Multiplikator:innen der NFDI Zugang zum Zertifikatskurs Forschungsdatenmanagement ermöglichen, bedarfsgerechte Schulungsformate testen, Beratung zur didaktischen Vermittlung von FDM-Trainings anbieten, FAIR-implementierte Entwurfsvorlagen für skalierbare, Schulungsmaterialien zur Verfügung stellen, vorhandene FDM-Terminologien durch Begriffserläuterungen aus dem Kontext der Erstellung von Schulungsmaterialien erweitern, Zertifizierungsprozesse innerhalb der NFDI aufbauen sowie einen Service für den Austausch von Trainer:innen zwischen den Konsortien mit einer technischen Infrastruktur etablieren.